



# الجمعية العامة الـ 147 للاتحاد البرلماني الدولي

لواندا، أنغولا

27-23 تشرين الأول/أكتوبر 2023



Inter-Parliamentary Union  
For democracy. For everyone.

FYP/147/A.1-rev

06 تشرين الأول/أكتوبر 2023

## منتدى البرلمانيين الشباب

### جدول الأعمال المؤقت

الثلاثاء، 24 تشرين الأول/أكتوبر 2023، من الساعة 14:00 إلى الساعة 17:30

الصالّة الكبرى (*Sala Nobre*) - الطابق الأرضي

1. إقرار جدول الأعمال

2. الكلمات الافتتاحية

3. انتخابات مجلس إدارة منتدى البرلمانيين الشباب

سيجري المنتدى انتخابات ملء الشواغر في مجلس إدارة منتدى البرلمانيين الشباب.

4. التحديثات بشأن مشاركة الشباب

سيقيم المنتدى التطورات الأخيرة في مشاركة الشباب العالمية والوطنية في البرلمان، بما في ذلك إصدار معلومات جديدة ضمن تقرير الاتحاد البرلماني الدولي لعام 2023 حول مشاركة الشباب في البرلمانات الوطنية. سينظر البرلمانيون الشباب في النجاحات، والتحديات الحالية، ويتوصلون إلى نتائج، ويقدمون توصيات. وسيتم إبلاغهم بأنشطة الاتحاد البرلماني الدولي الأخيرة والمقبلة دعماً لمشاركة الشباب.

5. المساهمة في عمل الجمعية العامة الـ 147

تماشياً مع هدف المنتدى المتمثل في تسليط الضوء على منظور الشباب في عمل الجمعية العامة وقراراتها، سيتبادل أعضاء المنتدى وجهات النظر من منظور الشباب حول:

• موضوع المناقشة العامة للجمعية العامة الـ 147، بعنوان العمل البرلماني من أجل السلام والعدالة والمؤسسات القوية؛



• مشروع القرار الذي سيجري النظر فيه في الجمعية العامة الـ 147، بعنوان الاتجار بالأيتام: دور البرلمانات في الحد من الضرر، الذي تنتظر فيه اللجنة الدائمة للديمقراطية وحقوق الإنسان.

## 6. جلسة استماع مع المرشحين لرئاسة الاتحاد البرلماني الدولي

ستتاح لأعضاء المنتدى فرصة الاستماع إلى المرشحين لمنصب رئيس الاتحاد البرلماني الدولي.

## 7. الأعمال التحضيرية للجمعية العامة الـ 148 (آذار/مارس 2024)

وفقاً للممارسة المعتادة، سيعقد المنتدى للجمعية العامة الـ 148 بمناقشة القرارات المقبلة المدرجة في جداول أعمال اللجان الدائمة للاتحاد البرلماني الدولي من منظور الشباب: مواجهة الآثار الاجتماعية والإنسانية لأنظمة الأسلحة الذاتية التشغيل والذكاء الاصطناعي، التي تنتظر فيه اللجنة الدائمة للسلم والأمن الدوليين؛ والشركات من أجل العمل المناخي: تعزيز الوصول إلى طاقة صديقة للبيئة بتكلفة ميسورة، وضمان الابتكار، والمسؤولية، والإنصاف، التي تنتظر فيه اللجنة الدائمة للتنمية المستدامة. وسيُدعى أعضاء المنتدى إلى الموافقة على تعيين مقرر يرشحه مجلس إدارة منتدى البرلمانيين الشباب لتقديم تقرير استعراضي للشباب عن كل موضوع من هذه المواضيع إلى اللجنة الدائمة المعنية.

## 8. ما يستجد من أعمال





Inter-Parliamentary Union  
For democracy. For everyone.

# 147th IPU Assembly

Luanda, Angola  
23–27 October 2023



FYP/147/A.1-rev  
6 October 2023

## Forum of Young Parliamentarians

### Provisional agenda

Tuesday, 24 October 2023, 14:00 – 17:30  
Sala Nobre, ground floor

- 1. Adoption of the agenda**
- 2. Opening remarks**
- 3. Elections to the Board of the Forum of Young Parliamentarians**

The Forum will hold elections to fill vacancies on the Board of the Forum of Young Parliamentarians.
- 4. Updates on youth participation**

The Forum will take stock of recent developments in global and national youth participation in parliament, including the release of new information in the 2023 IPU report on *Youth participation in national parliaments*. The young parliamentarians will reflect on successes and current challenges, draw conclusions and make recommendations. They will be informed of recent and upcoming IPU activities in support of youth participation.
- 5. Contribution to the work of the 147th Assembly**

In line with the objective of the Forum to mainstream youth perspectives in the work and decisions of the Assembly, members of the Forum will exchange views from a youth perspective on:

  - the theme of the General Debate of the 147th Assembly, *Parliamentary action for peace, justice and strong institutions*;
  - the draft resolution under consideration at the 147th Assembly, entitled *Orphanage trafficking: The role of parliamentarians in reducing harm*, to be considered by the Standing Committee on Democracy and Human Rights.
- 6. Hearing with candidates for IPU President**

The members of the Forum will have an opportunity to hear the candidates for the post of IPU President.
- 7. Preparations for the 148th Assembly (March 2024)**

As per usual practice, the Forum will prepare for the 148th Assembly by discussing from a youth perspective the forthcoming resolutions on the agendas of the IPU Standing Committees: *Addressing the social and humanitarian impact of autonomous weapon systems and artificial intelligence*, to be considered by the Standing Committee on Peace and International Security; and *Partnerships for climate action: Promoting access to affordable green energy, and ensuring innovation, responsibility and equity*, to be considered by the Standing Committee on Sustainable Development. The members of the Forum will be invited to approve the appointment of a rapporteur nominated by the Board of the Forum of Young Parliamentarians to provide a youth overview report on each of these subjects to the respective Standing Committee.
- 8. Any other business**

E

#IPU147